
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 22 stycznia 2020 r. 

 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

 Zastępca Wójta Gminy Dębnica Kaszubska – Agnieszka Żukowska 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

Radni nieobecni: Badowski Krzysztof, Olech Marcin, Paczesny Piotr 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zapoznanie materiałów na sesję. 

3. Omówienie spraw bieżących. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Ireneusz Ziółkowski, który złożył życzenia noworoczne i przywitał przedstawicieli Urzędu 

Gminy oraz Radnych Rady Gminy, po czym rozpoczął prezentacje zgłoszonych materiałów na 

sesję.  

W trakcie posiedzenia przedstawiono i przedyskutowano: 

1) Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku chętnych do zabrania głosu 

przeczytał plany poszczególnych komisji, a następnie poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, 

która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 2 0 0 

2) Uchwała w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 
podmioty, o których mowa w art. 70a ust. 3a ustawy – Karta Nauczyciela oraz ustalenia 
form i specjalności kształcenia objętych dofinansowaniem w 2020 r. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że ustawa przewiduje możliwość podjęcia uchwały 

w sprawie doskonalenia zawodowego nauczycieli. Wysłane zostały prośby o zaopiniowanie przez 



związki zawodowe projektu uchwały. Związek zawodowy „Solidarność” pozytywnie zaopiniował 

projekt uchwały. Dyrektorzy rok rocznie, na postawie swoich planów, wskazują kierunki 

doskonalenia. Jest to niezbędna uchwała, a dofinansowania są wykorzystywane przez nauczycieli. 

Uchwałę sporządzono na podstawie aktualnych potrzeb. Potrzeby długofalowej polityki szkoły, 

a także wola nauczycieli zawarta jest w tym planie. Kadry widzą, że ktoś może odejść na 

emeryturę, brakuje nauczycieli w danej dziedzinie. W takich przypadkach zgłaszana jest potrzeba 

doskonalenia, nie tylko w zakresie szkoleń, lecz też zmiany kwalifikacji. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 2 0 0 

3) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XIV/104/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie nadania nazw ulic drogom położonym 
w miejscowości Podole Małe. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że jest to drobna korekta poprzednio przyjętej 

uchwały. Doprecyzowano zakres obejmowania nazwy drogi tak, aby nie nazywać całej jej 

długości, gdyż obecna treść uchwały dotyczy również odcinka między miejscowością. Nazwa 

ul. Wiejska odnosi się do głównej drogi przebiegającej przez miejscowość. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 2 0 0 

 
4) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXII/158/2012 Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 
i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 
oznaczony dłuży niż 3 lata lub na czas nieoznaczony oraz ustalenia stawek czynszów 
dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie jakie stawki będą obowiązywały w tym 

roku? 



Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że każdorazowo wysokość stawek przyjmowana jest 

zarządzeniem wójta. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 2 0 0 

5) Uchwała zmieniająca uchwałę nr XLIV/324/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 27 sierpnia 2014 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przypomniał, że w roku poprzednim wpłynęło 

pismo w tej sprawie, jednak jego rozpatrzenie odroczono do pierwszej sesji w nowym roku. 

Zastępca Wójta A. Żukowska poinformowała, że w paragrafie 3, w ustępie 2 był zapis 

mówiący o przesłankach odwołania członka Zespołu Interdyscyplinarnego, podczas gdy ustawa 

przewiduje określenie trybu wyboru członka zespołu. Zapis ten był wykroczeniem poza 

kompetencje, stąd też korekta uchwały. 

Wójt Gminy I. Warkocka dodała, że uchwałę tę podjęto dwie kadencje temu. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? Dodał, że całą 

organizacją zespołu zarządza Ośrodek Pomocy Społecznej. W związku z brakiem zgłoszeń 

poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 2 0 0 

6) Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 2020 rok. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski poinformował, że zawsze w ciągu roku uchwalane są zmiany 

w budżecie jako pierwsze, następnie uchwala się wieloletnią prognozę finansową. W tym jedynym 

przypadku, przy podejmowaniu nowego WPF i budżetu, jako pierwszy uchwalany jest WPF, 

następnie budżet gminy. Spowodowane jest to tym, że najpierw trzeba mieć plan na przyszłość, 

a później budżet ma być do tego dostosowany. Obecny projekt budżetu uległ zmianie 

w stosunku do tego poprzednio przedstawianego w zakresie: 



- dochodów w wysokości 211705 zł – spowodowane wpływem środków z lat poprzednich, 

a także zakończeniem programów i projektów z lat poprzednich, które generalnie finansowane są 

w 95%. Zawsze te 5% urząd zostawia rezerwy do przekazania na koniec roku, ze względu na 

możliwe korekty. Przelew wstrzymywany jest również do ukazania się wyników kontroli. Jeżeli po 

kontroli nie będzie żadnych zastrzeżeń, to pozostałe środki przelewane są na koniec roku. 

- zarówno w dochodach jak i wydatkach wpisano kwotę w wysokości 84 tys. zł. Urząd napisał 

wniosek o dofinansowanie zadania ,,Akademia kompetencji cyfrowych dla mieszkańców”. 

Wniosek ma prawie pewne dofinansowanie, dlatego też został wpisany do budżetu. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że byłoby to kolejne szkolenie dla mieszkańców. 

Wkład własny jaki wniesie gmina jest w postaci rzeczowej, polega na udostępnieniu sali. Nie 

wiadomo jeszcze której, gdyż nie jest znana liczba osób zainteresowanych. Koszty będą znikome, 

związane z energią i ogrzewaniem. Ten projekt to ukłon w stronę mieszkańców i ich kompetencji 

miękkich. Należy pamiętać o tym, iż jest to inicjatywa, dofinansowanie jeszcze nie zostało 

przyznane. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski poinformował, że kolejna zmianą jest przesuniecie środków 

w przedszkolu. Jeden z oddziałów nie został utworzony, dlatego pieniądze wróciły do rozdziału 

80104 poświęconemu przedszkolu. Środki zostają do dyspozycji szkoły, jednak nie w pierwotnym 

założeniu. Po stronie wydatków uszczegółowiono zadania inwestycyjne przeznaczone na 

modernizację drogi gminnej na ul. Tulipanowej w Dębnicy Kaszubskiej, modernizację drogi 

gminnej na ul. Przemysłowej w Dębnicy Kaszubskiej, przebudowę drogi gminnej na ul. Zielonej 

w Dębnicy Kaszubskiej, modernizację dróg gminnych w miejscowości Gałęzów. Modernizacja 

i przebudowa należą do innych zadań inwestycyjnych, stąd też te uszczegółowienie. Środki 

przeznaczone na drogi pozostają te same. Ponadto należy zabezpieczyć środki na opłaty 

i prowizje w związku z emisją obligacji na kwotę 3,3 mln zł. Wcześniej nie były zabezpieczone 

w budżecie. 

- w szkołach należy zwiększyć środki na wynagrodzenia nauczycieli o 47290 zł oraz środki 

z przeznaczeniem na dożywianie dzieci. 

- w OPS-ie należy zwiększyć środki o kwotę 87000 zł z przeznaczeniem na ubezpieczenia. 

W projekcie budżetu widniała kwota 8700 zł. Był to błąd własny, który należy skorygować. 

- w Gminnym Ośrodku Kultury dokonano przesunięcia środków na bibliotekę. Dokonano tego 

na wniosek GOK-u, kwota jaką będą dysponować się nie zmieni. 

- po zakończeniu roku wygenerowano wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 

ustawy o finansach publicznych w kwocie pond 500 tys. zł. Kwota ta zostanie przeznaczona na 

pokrycie deficytu budżetu, co zmniejszy emisję obligacji o ponad 500 tys. zł. Łączna suma 

obligacji wynosić będzie 2,7 mln zł. 

- na wniosek sołectwa Łabiszewo dokonano zmian w funduszu sołeckim. 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie czy fundusze przeznaczone na 

ul. Tulipanową i ul. Przemysłową wykorzystane zostaną na sporządzenie planów i dokumentacji 

tych dróg? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że pieniądze są zabezpieczone na bieżące utrzymanie 

tych dróg. Nie jest planowany remont. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos lub ma jakieś pytania? W związku z brakiem chętnych sam zadał pytanie w jakich 

wysokościach gmina będzie spłacać swoje zadłużenie? 

Skarbnik Gminy M. Malinowski poinformował, że w załączniku nr 7 zawarto spłaty 

wszystkich kredytów i pożyczek. Dla stowarzyszenia Królestwo Natury zaplanowano pożyczkę 

w wysokości 84 200 zł, jej spłata nastąpi jeszcze w tym roku. 

Radny W. Leśniewski zadał pytanie z czego wynikają wolne środki wygenerowane na koniec 

roku? Czy nikt na tym nie stracił? 

Skarbnik Gminy M. Malinowski odpowiedział, że w poprzednim roku nie zrealizowano 

wszystkich wydatków, a dochody były wyższe niż zaplanowano. Urząd kontroluje wydatki, 

w przypadku braku potrzeby realizacji niektórych wydatków nie dokonujemy ich. Na takiej samej 

zasadzie postępują pozostałe jednostki.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 2 0 0 

7) Uchwała w sprawie uchwale Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica 
Kaszubska na 2020 rok. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski poinformował, że w uchwale są ujęte wszystkie zmiany 

dokonane w budżecie. WPF musi być jednolity z budżetem. Załącznik nr 2 nie uległ zmianie, 

a załącznik nr 1 jest dostosowany do przedstawionych zmian. Zasadniczymi zmianami jest 5% 

środków finansowych, które wpłynęły do budżetu oraz dodanie kwoty 84 200 zł 

z przeznaczeniem na przyszły projekt ,,Akademia kompetencji cyfrowych dla mieszkańców”, 

pojawienie się wolnych środków na pokrycie deficytu budżetu i zmniejszenie planowanego długu. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 1 0 2 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków i Petycji 2 0 0 

Ad. 3-4 

 Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że w planach jest rozszerzenie usług OPS-u. 

Zależy nam na nowych osobach, które nie są objęte wachlarzem usług świadczonych do tej pory. 

W projekcie można również zaplanować pomoc sąsiedzką polegającą m.in. na podwiezieniu do 

lekarza na wizytę. Chodzi o różne osoby, nie tylko o starszych. Dodatkowo zaplanować można 

warsztaty i szkolenia. Jeżeli Państwo Radni znacie takie osoby z terenu, które potrzebują 

wsparcia, prosimy o ich zgłoszenie. Dla przykładu w Dębnicy Kaszubskiej jest osoba, która 

w wyniku traumatycznych przeżyć cierpi na zaburzenia i zbiera śmieci. Co jakiś czas rodzina ją 

odwiedza i porządkuje to mieszkanie, ale nie są w stanie codziennie jej pomagać. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie kto będzie realizował projekt? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że projekt zostanie napisany przez Urząd we 

współpracy z OPS-em, lecz realizacją zajmie się OPS. Finansowanie zadania pochodzi w 100% 

z budżetu województwa i może być przeznaczone na odtworzenie tzw. świetlic środowiskowych 

czy utworzenie mieszkań wspomaganych. Wkładem gminy w ten projekt będzie wkład osobowy 

i praca wolontariuszy. Problem może pojawić się za jakieś 3 lata, gdy finansowanie zadania 

ustanie, może być ciężko zabrać usługi mieszkańcom, do których się przyzwyczaili. Projekt 

również zakłada doskonalenie siebie i pomoc w przekwalifikowaniu. Gdyby ktoś miał osoby, 

które mogą skorzystać tych propozycji, należy je zgłosić do urzędu. 

Radny A. Krycki przypomniał, że w kampanii wyborczej Pani Wójt mówiła o remoncie drogi 

między Niepoględziem i Motarzynem, czy obietnica zostanie zrealizowana? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że w tym temacie odbyło się kilka spotkań 

z Nadleśnictwem Bytów i Regionalną Dyrekcją Lasów Państwowych. Chęci do remontu tej drogi 

są po obu stronach. Nawierzchnia zostanie wykonana z płyt ażurowych. W tej sprawie jest 

postęp. 

Radny A. Krycki zauważył, że ciężko jest jeździć po drogach gminnych sprzętem rolniczym. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że niektórzy rolnicy narzekają na drogi asfaltowe 

o szerokości 6m. Nie wszystkim uda się dogodzić. 

Radny R. Knitter zadał pytanie czy w tym roku będą dostępni pracownicy publiczni? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że jeżeli pojawi się możliwość zatrudnienia poprzez 

Urząd Pracy, to będą dostępni. Sami nie będziemy zatrudniać pracowników. 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zwrócił uwagę, że zaczął się wywóz drewna z lasu. 

Ciężarówki jeżdżą załadowane ponad miarę, są zbyt ciężkie na nasze drogi. Być może należy 

postawić zakaz wjazdu ponad określoną wagę? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że wywóz drewna odbywa się incydentalnie i za naszą 

zgodą. Nie możemy im wszystkiego zabraniać, jeżeli chcemy utrzymać dobrą współpracę. 

 Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń zakończył obrady komisji wspólnych. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Szymaniuk  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził:  

Ireneusz Ziółkowski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 


